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regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Bánovské 
noviny v tomto 

roku vyjdu už len 
19. decembra, 

preto ak chcete 
propagovať svoje 
podujatia, alebo 

uverejniť vianočné 
priania, dajte nám 
vedieť najneskôr 
do 14. decembra. 

redakcia

Tretiu sviečku 
na mestskom 

adventnom venci  
zapáli v sobotu  
10. decembra  

o 18.45 h (po sv. omši) 
Erika Slamková 

dobrovoľníčka v charite

Novozvolení predstavitelia samosprávy zložili slávnostný sľub 
Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva

Zasadnutie otvorila pri-
mátorka Rudolfa Novotná. 
Predseda mestskej voleb-
nej komisie Michal Puchor 
oboznámil prítomných s vý-
sledkom volieb do  orgánov 
samosprávy mesta. Následne 

nový primátor Róbert Gaš-
parík zložil slávnostný sľub 
a odstupujúca primátorka Ru-
dolfa Novotná mu odovzdala 
insígnie mesta. K zloženiu sľu-
bu potom pristúpilo všetkých 
19 zvolených poslancov.

Primátor mesta sa pri-
hovoril prítomným, ob-
čanom mesta poďakoval 
za zvolenie do funkcie, ale aj 
za účasť vo voľbách. Osobit-
ne poďakoval dosluhujúcej 
primátorke za úsilie, obeta-

vosť, námahu a múdrosť pri 
riadení mesta. Za vykonanú 
prácu poďakoval i  doslu-
hujúcim poslancom a  za-
blahoželal novozvoleným 
poslancom. Vo svojom prí-
hovore okrem iného uvie-

dol, že napriek rôznorodé-
mu zloženiu zastupiteľstva, 
mnohé plány, s ktorými po-
slanci vstupovali do  kam-
pane, sa prekrývajú, alebo  
sú totožné. 

Novozvolený zbor poslancov na volebné obdobie 2022 – 2026 pod vedením nového primátora Róberta Gašparíka 
zasadal prvýkrát v pondelok 28. novembra 2022. Na úvod ustanovujúceho zasadnutia Mestského zastupiteľstva 

v Bánovciach nad Bebravou, ktoré sa konalo v spoločenskej sále mestského kultúrneho strediska, zaznela znelka mesta 
Bánovský mestský dom a hymna Slovenskej republiky v podaní speváckeho zboru ZUŠ Dezidera Kardoša.

Pokračovanie na 3. strane >>

Nová zostava poslancov mestského zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou. Na fotografii chýba poslanec Peter Janáč.

Rozhovor 
s novým 
primátorom 
Róbertom 
Gašparíkom

KRAČÚŇ 2022 
sa uskutoční 
v sobotu  
17. decembra 
od 14.00-21.00 h 
v priestoroch  
ZUŠ DK

Nová pitná 
fontána 
na námestí

Kvalitnejší knižný 
fond v Metskej 
knižnici Ľ. Štúra

Materské centrum 
Anjelikovo 
oslávilo 
15. narodeniny

Záverečné vyhodnotenie – STAV FINANCIÍ  
za volebné obdobie rokov 2018 až 2022

DLH na 1 obyvateľa mesta 
sa za 4 roky výrazne ZNÍŽIL 
-  zostatok v  REZERVNOM 
FONDE mesta sa výrazne 
ZVÝŠIL!

Vážení spoluobčania,
opäť sme Vám pripravili 
stručný prehľad, tentokrát je 
o stave peňazí našej bánov-
skej samosprávy. 

Mimovládna nezisková 
organizácia INEKO zverej-
nila zhodnotenie hospodá-
renia a finančného zdravia 
miest a obcí aj za rok 2021 
a  spomedzi hodnotených 
141 miest v SR sa naše mesto 
umiestnilo na  peknom 38. 
mieste. Dosiahli sme opäť 
hodnotenie „výborné fi-
nančné zdravie“. Finančné 
zdravie vypovedá o  tom, 

do  akej miery je hospodá-
renie udržateľné a či mestu 
nespôsobuje problémy. 

Najlepšou správou pre 
naše mesto je fakt, že sa nám 
dlh na 1 občana v priebehu 
tohto volebného obdobia 
podarilo znížiť zo 164 eur 
na  súčasných 78 eur, teda 
o viac ako polovicu. 

Aj kvôli neistote, nariade-
niam či výdavkom spojeným 
s ochorením Covid-19 a hro-
ziacim krízam sme hospodá-
rili s financiami mesta veľmi 
zodpovedne, aby sme v „ťaž-
kých“ časoch mohli čerpať 
z  nejakej peňažnej rezervy. 
Už dnes nám je jasné, že tak 
aj budeme musieť pri tvorbe 
vyrovnaného rozpočtu na rok 
2023 urobiť. 

Stav rezervného fon-
du mesta bol na konci roka 
2018, kedy som prevzala 
mandát primátorky, vo výš-
ke 1-milión 300-tisíc eur, 
na  konci roka 2022 v  ňom 
predpokladáme sumu 2-mi-
lióny 700-tisíc eur. Časť 
z nich teda v budúcom roz-
počtovom roku 2023 plánu-
jeme využiť na  spolufinan-
covanie dôležitých projektov 
platených z prostriedkov EÚ, 
na  ostatné investičné akcie 
mesta, ako aj na splátky úve-
rov z minulých rokov.
Stav úverovej zadlženosti ku 

koncu roka 2018:
Ku koncu roka 2018 bol 

zostatok istín nesplatených 
bankových úverov v celkovej 
výške: 1-milión 470-tisíc eur. 

Úvery boli prijaté na na-
sledovné účely:
• Úver z  roku 2010 na  za-
strešenie zimného štadióna 
26-tisíc eur
• Úver z roku 2015 na vybu-
dovanie kanalizácie-mestská 
časť Biskupice 173-tisíc eur
• Úver z  roku 2015 na mo-
dernizáciu verejného osvet-
lenia v meste 716-tisíc eur
• Úver z roku 2017 na nákup 
budovy Sokolovne 152-tisíc 
eur
• Úver z roku 2018 na potreb-
nú dostavbu zimného štadió-
na v meste 403-tisíc eur.

Okrem uvedeného mesto 
pristúpilo v roku 2018 k ob-
nove ciest a  chodníkov 
(hlavne Sládkovičova ulica) 
v  celkovej hodnote 1-mi-

lión 609-tisíc 748 eur. Táto 
bola  nutná nielen z  dôvo-
du zvyšujúcich sa nákladov 
na  ich opravu, ale najmä 
vzhľadom na  bezpečnosť 
obyvateľov mesta a všetkých 
účastníkov cestnej premávky. 
Časť nákladov za  uvedené 
práce mesto uhradilo jedno-
razovo v sume 109-tisíc 989 
eur ihneď po ukončení diela 
v  roku 2018. Úhrada  zvyš-
ných nákladov za  uvede-
né práce v  sume 1-milión 
500-tisíc eur bola dohodnutá 
s dodávateľom prác na splá-
caní počas ďalších 10 rokov 
- pri ročnej splátke 150-tisíc 
eur, (v  120-tich rovnomer-
ných mesačných splátkach 
do roku 2029).

Pokračovanie na 3. strane >>
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Rozhovor s novým primátorom Róbertom Gašparíkom
Na  nasledujúce voleb-

né obdobie 2022-2026 si 
obyvatelia Bánoviec nad 
Bebravou zvolili nového pri-
mátora Róberta Gašparíka, 
podnikateľa kandidujúceho 
za  strany HLAS – sociálna 
demokracia a  SMER – so-
ciálna demokracia, ktorý 
získal celkom 1 769 hlasov. 
V rozhovore nám nový pri-
mátor prezradil, aké sú jeho 
plány na  najbližšie štyri 
roky, tiež že by bol rád, keby 
mesto prevzalo pod záštitu 
bývalé MsKS na Farskej uli-
ci, ale aj to, ako plánuje trá-
viť blížiace sa Vianoce.
 Aké sú va še plány 
na  najbližšie štyri roky vo 
funkcii primátora Bánoviec 
nad Bebravou?

V tejto odpovedi budem 
trošku stručnejší, nakoľko 
o svojich víziách som už ho-
voril za poslednú dobu viac-
krát. Je samozrejmé, že medzi 
moje top priority budú patriť 
piliere volebného programu, 
s ktorým som išiel do volieb 
a dostal dôveru od našich ob-
čanov, aby som mohol zastá-
vať funkciu primátora mesta. 
Toto všetko musí ísť ruka 
v  ruke s  činnosťami, ktoré 
občania prirodzene očakáva-
jú - ako napríklad výstavba 
nájomných bytov, domova 

sociálnych služieb, oprava 
a výstavba ciest, chodníkov, 
cyklochodníkov, podpora 
kultúry a športu, udržiavanie 
čistoty a podobne...
 Funkciu primátora pre-
beráte v časoch energetickej 
krízy a  neistej budúcnosti. 
Ako chcete mesto pripraviť 
na tieto ťažké časy a zároveň 
dosiahnuť jeho rozvoj?

Je to fakt, s  ktorým sa 
budú musieť popasovať všet-
ky samosprávy naprieč Slo-
venskom. Tu treba povedať, 
že bude potrebná i efektívna 
podpora zo strany vlády SR, 
avšak, nateraz sa vláda obra-
cia samosprávam chrbtom, 
ba čo viac, hádže im skôr 
polená pod nohy. Osobne 
zdieľam názor mojich kole-
gov primátorov (či už pri-
mátora Partizánskeho Jozefa 
Božika, alebo Trenčína Ri-
charda Rybníčka i mnohých 
ďalších), že novela zákona 
o dani z príjmov, ktorá pu-
tuje do parlamentu, je dýkou 
do chrbta samosprávam. Na-
výšenie daňového bonusu 
na úkor financovania samo-
správ v konečnom dôsledku 
ekonomickú situáciu rodín 
nemusí zlepšiť, skôr naopak, 
môže zhoršiť ich kvalitu živo-
ta. Každý obyvateľ Slovenska 
je obyvateľom mesta, obce, 

kraja a mnohé služby, na kto-
ré je zvyknutý, nezabezpečuje 
vláda, ale práve samosprávy. 
V  súvislosti s  energetickou 
krízou sa budeme musieť 
intenzívne zaoberať optima-
lizáciou energetických zdro-
jov, čo v konečnom dôsledku 
môže ísť ruka v ruke so ze-
lenou transformáciou našej 
samosprávy. Len prednedáv-
nom som sa zúčastnil pra-
covnej konferencie o alterna-
tívnych zdrojoch energie pre 
samosprávy a  dobrých prí-
kladov máme na  Slovensku 
či u našich susedov v Česku 
hneď niekoľko. Pre rozvoj 
mesta musíme určite zefek-
tívniť čerpanie európskych 
zdrojov, ktoré budú v týchto 
komplikovaných časoch jed-
ným z  mála príjmov samo-
správ na investičné zámery.
 V  predvolebnej debate 
ste spomínali, že by ste rád 
obnovil a prevzal pod záštitu 
mesta bývalé MsKS na Far-
skej ulici. V akom časovom 
horizonte myslíte, že by sa 
vám to mohlo podariť, prí-
padne aj akými riešeniami 
by ste to chcel dosiahnuť?

Všetko je otázkou diskusie 
a rozumnej dohody. Do hry 
vstupuje viacero scenárov, 
ktorými sa aktívne zaoberám. 
Nerád by som teraz strieľal 

takpovediac od  pásu, kedy 
to bude, ale som presvedče-
ný, že v  priebehu decembra 
sa mnohé vyjasní a z pozície 
primátora mesta budem môcť 
efektívnejšie viesť rokovania 
aj k tejto problematike. Určite 
je to pre mňa dôležitá téma, 
pretože okresné mesto akým 
sú Bánovce nad Bebravou, si 
zaslúžia, aby mali kultúrny 
stánok na  úrovni. A  nielen 
taký, ktorý s  kultúrou spája 
len názov...
 Ktorý problém považujete 
v  našom meste za  najviac 
akútny, ktorému sa treba 
v prvom rade venovať?

Viete, nemôžem pove-
dať, že by som to nečakal – 
skôr naopak. Po mojom ná-
stupe do úradu (v čase, kedy 
odpovedám na tieto otázky 
som tam oficiálne len druhý 
deň) som sa na veci a prob-
lémy mesta mohol pozrieť 
z iného uhla pohľadu, ktorý 
je odlišný s  tým, čo vidíte 
ako bežný občan. Mnoho 
úkonov, ktoré predo mnou 
stoja, síce občania na prvý 
pohľad ani nepostrehnú, no 
som presvedčený, že z  dl-
hodobého hľadiska prine-
sú želaný efekt. V kontexte 
súčasnej krízy bude mojím 
prvoradým cieľom zachovať 
základné životné funkcie 

mesta a nastavený komfort 
občanov v  tých oblastiach, 
na  ktoré má mesto dosah. 
Taktiež máme alarmujúci 
stav cestnej infraštruktúry 
a mostov – problém, ktorý 
sa tiahne už niekoľko rokov 
a  je chybou, že sa nechal 
zájsť až takto ďaleko. Oso-
bitný zreteľ budeme musieť 
klásť aj na efektívne hospo-
dárenie organizácií v zria-
ďovateľskej  pôsobnost i 
mesta, napríklad Mestské-
ho kultúrneho strediska, čo 
mám záujem vyriešiť v  čo 
možno najkratšom čase. 
 Ako by s te  r ie š i l i 
problematiku zdemolo-
vaných bytoviek na  ulici 
K nemocnici?

Je to komplexnejší prob-
lém, ako sa na prvý pohľad 
môže zdať. Situácia sa len 
zhoršuje a statický stav tých-
to budov je otázny. Opäť ide 
o dlhoročný problém, ktorý 
trápi naše mesto a pomaly 
sa dostáva do  bodu, ktorý 
môže byť život ohrozujúci. 
Viedol som zopár rozhovo-
rov s primátorom Partizán-
skeho, pánom Jozefom Bo-
žikom aj na túto tému, ktorý 
má s podobným problémom 
bohaté skúsenosti. V súčas-
nosti sa zamýšľam zriadiť 
pracovnú skupinu na Mest-

skom úrade, ktorá by sa 
na  tento problém pozrela 
takpovediac od podlahy.
 Ako plánujete tráviť Via-
noce? Čo je pre vás vo vašom 
živote najdôležitejšie?

Okrem bežných rodin-
ných povinností ma tento 
rok už budú čakať aj tie pri-
mátorské. Som veľmi vďačný 
mojej rodine, že má pre toto 
moje nové povolanie pocho-
penie. Koniec koncov, vedeli 
do čoho idem a stáli pri mne 
aj počas celej predvolebnej 
kampane. Nebudem klamať, 
ak poviem, že sviatočný čas 
mám v pláne využiť na pre-
študovanie rôznych obšír-
nych materiálov týkajúcich sa 
mesta. A samozrejme, budem 
chcieť venovať voľné vianoč-
né chvíle aj svojmu vnúčiko-
vi, ktorý mi robí obrovskú 
radosť.  Lenka Karasová
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Obmedzenie 
na moste na ul. Farská

Upozorňujeme vodičov, 
predovšetkým nákladných 
automobilov, že na moste 
cez potok Radiša na ul. Far-
ská je platné nové opatrenie 

na  zníženie zaťažiteľnosti 
mosta. Dopravná znač-
ka obmedzuje hmotnosť 
prechádzajúcich vozidiel 
na 5 ton.  Oznam MsÚ

Nová pitná fontána na námestí
Dostupný zdroj čistej pit-

nej vody je teraz k dispozícii 
občanom i  návštevníkom 
mesta na  Námestí Ľ. Štúra 
v blízkosti mestského úradu 
a oddychovej zóny pri fontá-
ne. Bude slúžiť na osvieženie 
najmä počas horúcich let-
ných dní. Sieť pitných fontán 
vybudovala Západosloven-
ská vodárenská spoločnosť 
vo viacerých mestách vo 
svojej pôsobnosti. 

Pitná fontána je úplne 
automatická a  hygienická. 

Priblížením ruky k  bezdo-
tykovému senzoru sa spus-
tí prúd vody, z  ktorého je 
možné sa napiť. Stojan má 
aj otvor pre načerpanie vody 
do vlastnej fľašky. Opäť stačí 
len priložiť nádobu a senzor 
vodu automaticky spustí. 

Fontánku verejnosti 
predstavili primátorka mes-
ta Rudolfa Novotná spolu 
s  generálnym riaditeľom 
ZsVS Marekom Illéšom 
a  členmi predstavenstva 
spoločnosti, okrem iného aj 

primátorkou mesta Topoľ-
čany Alexandrou Gieciovou. 
Generálny riaditeľ spoloč-
nosti uviedol, že zámerom 
projektu je naplniť myšlien-
ku dostupnosti pitnej vody 
pre všetkých obyvateľov 
a  tiež ochrana životného 
prostredia znížením množ-
stva jednorazových plasto-
vých fliaš. 

Fontána bude funkčná 
od jari do jesene, počas zim-
ných mesiacov bude odsta-
vená.  Tlačová správa mesta

Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva
„Verím, že toto nám dáva veľ-

kú nádej k tomu, že pri našej spo-
ločnej práci budeme schopní pri 
riešení úloh nájsť široký konsen-
zus,“ dodal.

Primátor ďalej zhodnotil ak-
tuálne náročné výzvy doby, počas 
ktorej bude potrebné zabezpečiť 
fungovanie mesta. A to súbežne 
s činnosťami, ktoré občania oča-
kávajú, ako je výstavba nájomné-
ho bývania, domova sociálnych 
služieb, revitalizácia jednotlivých 
mestských častí, oprava a výstav-
ba ciest, chodníkov, cyklochod-
níkov, podpora kultúry a športu 
a udržiavanie čistoty. Osobne si 
vzal sa svoje aj podporu vzniku 
nových pracovných príležitostí 
v meste. Bude potrebné zefektív-

niť prácu odborov na mestskom 
úrade a hľadať s poslancami spo-
ločné riešenia majúc na zreteli ve-
rejný záujem a rozvoj mesta. 

Vyjadril presvedčenie, že 
mestské zastupiteľstvo a vedenie 
mesta budú reprezentatívnymi or-
gánmi samosprávy, a že výsledky 
spoločnej práce čoskoro pozitívne 
pocítia obyvatelia mesta. 

Rokovanie pokračovalo pod-
ľa jednotlivých bodov programu. 
Plénum zvolilo mandátovú, vo-
lebnú a  návrhovú komisiu. Pri-
mátor mesta oznámil, že svojím 
zastupovaním poveruje doterajšiu 
viceprimátorku Máriu Hajšovú. 
Ďalej predložil návrh na zriadenie 
8 stálych komisií ako poradných, 
iniciatívnych a kontrolných orgá-
nov mestského zastupiteľstva. 

Oproti pôvodným 10 komi-
siám došlo k  zmene v  prípade 
Komisie pre životné prostredie, 
ktorá sa spojila s Komisiou pre 
dopravu a infraštruktúru. Vzdelá-
vanie sa včlenilo pod Komisiu pre 
mládež a šport, samostatne bude 
fungovať Komisia kultúry a ces-
tovného ruchu. Pre nedostatok 
agendy bola zrušená samostatná 
Komisia pre riešenie problema-

tiky marginalizovaných skupín 
a verejného poriadku. Zo záko-
na prebehla priamo na rokovaní 
voľba do Komisie petičnej a pre 
ochranu verejného záujmu pri 
výkone verejnej funkcie. Pred-
sedníčkou sa stala poslankyňa 
Rudolfa Novotná. 

Podľa zákona o obecnom zria-
dení bola poslankyňa Dana Šve-
cová poverená zvolávaním a vede-

ním zasadnutia MsZ, v prípadoch 
ktoré uvádza zákon. Opäť boli 
schválené štyri výbory mestských 
častí - Biskupice, Malé Chlievany, 
Dolné Ozorovce a  Horné Ozo-
rovce. Ďalej sa pristúpilo k dele-
govaniu zástupcov školských rád 
a povereniu sobášiacich. Mestské 
zastupiteľstvo sa zaoberalo i urče-
ním mesačného platu novozvole-
ného primátora a náhradou platu 
odstupujúcej primátorky za nevy-
čerpanú dovolenku. 

Kompletné zoznamy povere-
ných zástupcov do  jednotlivých 
funkcií sa budú v  najbližších 
dňoch aktualizovať na webových 
stránkach mesta. Kompletný 
záznam zasadnutia je dostupný 
taktiež na stránke mesta.

  Tlačová správa mesta

Dokončenie z 1. strany >>

Stav úverovej zadlženosti 
ku koncu novembra 2022:

V  priebehu rokov 2019-
2022 bolo k 30. 11. 2022 z uve-
dených istín úverov splatených:

1-milión 87-tisíc eur
a 3 úvery sú splatené úplne. 

V súčasnosti máme ešte tie-
to nesplatené istiny z banko-
vých úverov:

• Úver z roku 2015 na moder-
nizáciu verejného osvetlenia 
v meste 315-tisíc eur
• Úver z roku 2018 na dostav-
bu zimného štadióna v meste 
70-tisíc eur.

Z  dlhodobého záväzku 
z obnovy ciest a chodníkov 
v meste (hlavne Sládkovičo-
va ulica) sme v období rokov 
2019-2022 splatili 587-tisíc 

eur. Zostatok nesplatené-
ho záväzku je v  súčasnosti 
913-tisíc eur. 

V období rokov 2019-2022 
sme neprijali žiadny nový ban-
kový úver, využili sme len mož-
nosť prijať bezúročnú návratnú 
finančnú výpomoc od  štátu 
v roku 2020 vo výške 437-ti-
síc eur, ktorú vláda poskytla 
ako kompenzáciu za výpadok 

podielových daní v dôsledku 
ochorenia COVID-19 a v sú-
časnosti sa rokuje o jej odpuste-
ní pre všetky samosprávy.

V  prepočte ku bež-
ným príjmom mesta pred-
chádzajúceho roka bola 
k  30.  11.  2022 zadlženosť 
mesta na úrovni 10,5 % vrá-
tane vyššie uvedeného dlho-
dobého záväzku a bez úverov 

zo Štátneho fondu rozvoja 
bývania. Tieto splácajú oby-
vatelia vo svojom nájomnom 
za byty. Zákonom povolená 
hranica je na úrovni 60 %.

Dlh na 1 obyvateľa mesta 
za uvedené obdobie 2019-2022 
sa teda, ako sme už uviedli, 
znížil zo 164 eur na súčasných 
78 eur na občana. 

Finančné hospodáre-

nie nášho mesta je stabilné 
a  ukazovatele zadlženosti sú 
jednoznačne v  zmysle roz-
počtových pravidiel. Mesto 
nechávame novému vedeniu 
v  dobrej finančnej kondícii, 
hodnotené slovami INEKA 
- „výborné finančné zdravie“.

S úctou 
Rudolfa Novotná

Eva Straňáková

Záverečné vyhodnotenie – STAV FINANCIÍ - volebné obdobie rokov 2018 až 2022
Dokončenie z 1. strany >>

Zapaľovanie druhej adventnej sviečky na mestskom adventnom venci sa konalo v sobotu 
3. decembra po svätej omši. Sviečku symbolicky zapálil nový primátor Róbert Gašparík. 
Podujatie spríjemnil hrou na akordeón Alexej Hollý. Tretiu adventnú sviečku zapáli Erika 
Slamková v sobotu 10. decembra o 18.45h.   (lk)
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Živá knižnica
Beseda s  Jozefom Ba-

nášom, ktorá bola v  stre-
du 23. novembra zrušená 
zo zdravotných dôvodov 
spisovateľa, sa bude ko-

nať v novom termíne, a to 
7. decembra o  17.00  h
v Mestskej knižnici Ľ. Štú-
ra. Je nutná rezervácia (tel.: 
038 160 27 67).  MsKĽŠ

Najlepší šachisti a iné aktivity ZŠ Partizánska
Bubnovačka 

18. november je Európskym 
dňom ochrany detí pred nási-
lím, svetový deň prevencie týrania 
a zneužívania detí pripadá na 19. 
november. Počas neho si svet pri-
pomína prijatie Dohovoru o prá-
vach dieťaťa. Dňa 18. novembra sa 
aj na našej škole uskutočnilo pod-
ujatie, ktorého hlavnou myšlien-
kou je „ABY BOLO DETI LEPŠIE 
POČUŤ“, tzv. BUBNOVAČKA. 
Pred samotnou Bubnovačkou, 
sa žiaci 1. stupňa v triedach roz-
právali na tému dobra a zla, čo je 
správne a čo nesprávne konanie. 
V  prezentácii sa oboznámili so 
základnými právami dieťaťa a kde 
hľadať pomoc, ak sú ich práva 
porušované. Celkovo 250 detí na-
šej školy sa zhromaždilo o 10.00 
hodine na nádvorí školy a podľa 
dohodnutých pravidiel nadšene 
bubnovali, čím vyjadrili súhlas 
s  heslami, ktorých obsahom sú 
práva detí. Bubnovali na detské 

bubienky, kuchynské varechy, 
rôzne kastanety, prosto všetko, čo 
mali po ruke. Podujatie, i napriek 
malej nepriazni počasia, sa im 
veľmi páčilo. 

Záchranári v škole
V  utorok 22. novembra pri-

šli do  našej školy  zdravotníci 
z  Emergency Support o. z.  Pre 
žiakov 5. ročníkov mali pripra-
vený naozaj zaujímavý program. 
Okrem teórie, ktorú žiaci absol-
vovali vo svojich triedach, mali 
možnosť vyskúšať si aj náročnejšie 
situácie, ktoré zdravotníci riešia 
na  výjazdoch. Napríklad viaza-
nie obväzov rôznymi spôsobmi, 
resuscitáciu, dusenie. Na  záver 
boli žiaci nadšení z  prehliadky 
záchranného vozidla. Za  aktív-
nu účasť dostali potvrdenie: Zá-
chranár v škole. Ďakujeme veľmi 
pekne zdravotníkom za  pútavý 
výklad a obohatenie dňa. Prajeme 
im veľa úspechov a čo najmenej 
život ohrozujúcich výjazdov.

Úspešní šachisti
V  stredu 23. novembra 2022 

sa v priestoroch ZŠ Veľká Okruž-
ná v  Partizánskom uskutočnilo 
regionálne kolo – Majstrovstvá 
okresov Bánovce n/B a  Parti-
zánske v  šachu žiakov a  žiačok 
ZŠ a 1. stupňa osemročných gym-

názií. Hralo sa systémom 15x15 
minút uplatňujúc pravidlá zrých-
leného Rapid šachu. Hráči ZŠ Par-
tizánska Bánovce nad Bebravou, 
pod vedením trénera, pána učite-
ľa Mária Krištofa, si zmerali sily 
aj so žiakmi z okresu Partizánske. 
Za okres Partizánske sa najviac da-
rilo družstvu z Veľkých Uheriec, 
no majstrovstvá okresu Bánovce 
nad Bebravou vyhrali bezkonku-
renčne naši žiaci, a  to v  poradí: 
1. miesto - Daniel Minárik (9.C), 
2. miesto - Andrej Chromík 
(4.C), 3. miesto - Samuel Cagáň 
(7.C).

V kategórii dievčat sa majster-
kou okresu Bánovce nad Bebra-
vou stala Nela Richtarechová 
(4.A), 2. miesto obsadila Mikaela 
Vajdáková (4.A) a 3. miesto ob-
sadila Kristínka Berkyová (4.A).

Našu ZŠ ďalej reprezentovali aj 
Rudolf Danaj (5.C) a Marek Koval-
čík (4.B). Všetkým zúčastneným 
ďakujeme za vzornú reprezentáciu 

našej školy a postupujúcim žiakom 
prajeme veľa šťastia v  krajskom 
kole. ZŠ Partizánska

Lovci hradov v ZŠ Školská
Chcete sa potulovať po slovenských 

hradoch a nemáte na to čas? Na dru-
hom poschodí našej školy viacero 
z nich máme. Ako je to možné? Na vo-
liteľnom predmete Náš región sa žia-
ci učili o hradoch a zámkoch. Veľa sa 

o nich rozprávali, prezerali si obrázky 
hradov v knihe, ktorú na hodinu pri-
niesla pani učiteľka. Každý zo žiakov 
si vybral nejaký hrad a urobil model, 
maketu. Pani učiteľka žiakom prácu 
uľahčila tým, že im obrázky modelov 
vytlačila, povedala ako a z čoho môžu 
hrady urobiť. Úlohou bolo tieto mode-
ly zostrojiť. Nebola to síce ľahká robo-
ta, ale naši šikovní žiaci to zvládli, za čo 
si zaslúžili veľké jednotky. Ako mate-
riál im poslúžil kartón, papier, sadra, 
plastelína, polystyrén... Každý hrad je 
krásny a niečím výnimočný: Oravský, 
Trenčiansky, Bratislavský, Hrušovský, 
Lietavský, Čachtický, hrad Šomoška 

i Beckov. Šikovnosť a kreativita našich 
žiakov sa opäť potvrdila. 

Monika Jokalová,
  triedna učiteľka 8.A

Žiaci SOŠ strojníckej 
sadili stromy

V rámci vzdelávacieho 
programu Ambasádorská 
škola Európskeho parla-
mentu, ktorý je zameraný 
na žiačky a žiakov stredných 
a  odborných škôl, v  spo-
lupráci s Mestom Bánovce 
nad Bebravou vysadili žiaci 

SOŠ strojníckej 300 sadeníc 
orecha čierneho, lipy, dubu 
a  borovice na  cintoríne 
v časti Dolné Ozorovce. Pod 
vedením svojich učiteľov 
a majstrov odborného vý-
cviku vysadili 500 sadeníc 
aj v areáli školy.  r
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Opustili nás

KRAČÚŇ 2022
18. ročník divadelného 

festivalu mladých pre mla-
dých s názvom Kračúň sa 
uskutoční v sobotu 17. de-
cembra od 14.00-21.00 h 
v  priestoroch Základnej 
umeleckej školy D.  Kar-
doša. Cieľom podujatia 

je podporiť vzťah mla-
dých ľudí z  Bánoviec nad 
Bebravou, okolitých miest 
i  z  iných kútov Slovenska 
ku kultúre a  prezentácia 
tvorby mladých talento-
vaných ľudí zo Slovenska 
v divadle, tanci i hudbe.  (r)

Môj svet je plný úprimných Mikulášov. Už som vám o nich 
v minulosti čo-to popísala.

Tentoraz som sa ocitla v hlúčiku malých detí načahujúcich 
ručičky po balíčkoch sladkých dobrôtok.

Odvážne a trochu infantilne som sa Mikuláša opýtala:
„Mikuláš, Mikuláš, aj mne niečo dáš?“
„A čože by si Ty, moja zlatá, chcela? Asi si už dlho 

nevidela svoje rodné číslo,“ spojil Mikuláš otázku s dobre 
mienenou konštatáciou.

Okamžite mi pred očami zablikali tie prvé dve číselká 
a musela som uznať, že svoje mikulášske želania musím 
prehodnotiť.

„Prosím si kvalitný denný a nočný omladzujúci krém, pou-
kážku na masáž (rehabilitačnú) a Ginkgo biloba sypaný čaj.“

„Poprosím Ježiška o spoluúčasť. Uvidím, ako to dopadne,“ 
vykrúcal sa Mikuláš a snažil sa zbaviť zodpovednosti, robiť 
radosť aj vyšším ročníkom.

Dobre. Tak teda uvidíme, ako to dopadne. Ak zle, vyme-
ním ho za Santa Clausa.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Spomienka 
Dňa 18. decembra 2022 uplynie rok 

od smrti našej drahej mamičky Anny Orav-
covej. Venujte jej prosím tichú spomienku. 

S úctou spomína smútiaca rodina.

V knižnici zdobili stromček
Mestská knižnica Ľ. Štúra pozva-

la v stredu 30. novembra do svojich 
priestorov klientov Archa DSS Bá-
novce nad Bebravou na malé pred-
vianočné posedenie. Spoločne pri 
prvej zapálenej adventnej sviečke 
vyzdobili vianočný stromček, po-
rozprávali si o  advente a  zvykoch 
s ním súvisiacich. Pri dobrej nálade 
a skromnom občerstvení si porozprá-
vali priania s príchodom vianočných 
sviatkov. Nechýbala ani vianočná 
koleda, ktorú si spoločne zaspievali. 
Na záver si popriali príjemné preži-
tie vianočných sviatkov a hlavne veľa 
pohody a zdravia. (lk) 

Kvalitnejší knižný fond a napĺňanie 
štandardov verejných knižníc

Používatelia Mestskej 
knižnice Ľ. Štúra v  Bá-
novciach nad Bebravou 
sa už tešia z veľkej nádiel-
ky kníh. Vďaka Fondu 
na podporu umenia sme 
získali dotáciu vo výš-
ke 3  200 eur na  realizá-
ciu projektu ,,Kvalitnejší 
knižný fond a  napĺňanie 
štandardov verejných 
knižníc“ a mesto prispe-
lo finančnou čiastkou 
356 eur. 

V snahe skvalitniť kniž-
ničný fond pre používate-
ľov knižnice bolo v mesia-
coch august – november 
zakúpených 296 knižných 
titulov v sume 3 556 eur.

V oddelení pre deti a mlá-
dež potešíme našich malých 
používateľov novými rozpráv-
kovými knihami s krásnymi 
ilustráciami, poviedkami, po-
vesťami, básňami, dobrodruž-
nými románmi, populárno
-náučnými knihami v počte 
93 knižných titulov.

Do oddelenia náučnej li-
teratúry pribudlo 111 kniž-

ných titulov. Ide hlavne o ti-
tuly, o ktoré bol zo strany 
študentov najväčší záujem. 
Nezabudli sme ani na tých, 
ktorí majú radi cestovanie, 
prírodu, históriu, včelárstvo 
a kreativitu.

Na  nové ženské ro-
mány, detektívky, trilery, 
historické romány, poéziu 
sa môžu tešiť používatelia 
knižnice, ktorí radi navšte-
vujú oddelenie beletrie. 
Do  oddelenia pribudlo 
92 nových knižných titu-
lov. Veríme, že nákupom 
nových kníh oslovíme ši-
rokú čitateľskú verejnosť. 
Všetky knižné tituly sa 
dajú vyhľadať a  zarezer-

vovať aj v online katalógu 
Mestskej knižnice Ľ. Štúra 
Bánovce nad Bebravou. 

Jarmila Mikulová

Výstava obrazov v Horných Ozorovciach

V  piatok 25. novembra 
sa konala v kaviarni EnBloc 
cafe´, v Horných Ozorovciach, 
vernisáž obrazov umeleckého 
maliara Stanislava Filina. Vý-
stava zahŕňala jeho najorigi-
nálnejšie diela zachytávajúce 
mesto Bánovce nad Bebravou 
a jeho okolie. Výstavy sa zú-
častnil aj samotný maliar S. Fi-
lin. Hovoril o svojom úzkom 
prepojení s týmto krajom, kto-
ré vkladá do svojich diel. Spo-

mínal na svoje rané detstvo, 
kedy si len tak, mimovoľne, 
maľoval domčeky. Opisoval 
konkrétnu situáciu, kedy vo 
vysokých horúčkach maľoval 
svoje prvé diela a  profiloval 
sa jeho rukopis. Objektom 
jeho tvorby sa teda stali sta-
ré chalúpky, mestské budovy, 
príroda, ale i vidiek v naturál-
nej podobe. Jeho obrazy nás 
vtiahli do obdobia minulého 
storočia a nútili nás spomínať 

ako vyzeralo mesto kedysi. 
Sprítomnili sme si fenomén 
Anny Žitňanskej Icikovej či 
postavu pani Ráfikovej, ktoré 
sú špecifickou súčasťou mesta. 
Úryvok z divadelnej hry pani 
Ráfiková od Janka Jesenského 
v tento večer odohrali aj žiaci 
ZUŠ pod vedením Zuzky Var-
haníkovej, ktorá večer aj mo-
derovala.

Obrazy budú vystavené 
v kaviarni EnBloc cafe´ do 11. 
decembra 2022. V  čase ich 
otváracích hodín si môžete 
jednotlivé diela prezrieť a zá-
roveň upozorňujeme, že pár 

kúskov je i  na  predaj. Viac 
info: 0911 761 731. 

Eva Gráčová

Maliar Stanislav Filin
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27. ročník vianočného minifutbalového turnaja 
o Putovný pohár Slovenského Orla a Pohár primátora mesta

MK SO Miezgovce, 
po  dvojročnej vynútenej 
prestávke zapríčinenej ce-
losvetovou pandémiou, 
pripravuje pre širokú špor-
tovú verejnosť 27. ročník 
vianočného halového mini-
futbalového turnaja o „Pu-
tovný pohár SO a  Pohár 
primátora mesta BN“ . 
Turnaj sa hrá od roku 1993
(od roku 2000 aj pod zášti-
tou primátora mesta) a patrí 
k najstarším a najmasovej-
ším amatérskym turnajom 
v  SR. Najväčší rozmach 
turnaj prežíval v  rokoch 
2000-2002, kedy sa ho zú-

častnilo až 48 mužstiev. 
Kvalifikácia sa hrala počas 
troch dní. Turnaja, ktorý 
prerástol regionálnu úroveň 
sa v  jeho doterajšej histórii 
zúčastnilo vyše 7 620 hrá-
čov a 761 družstiev zo Slo-
venska a ČR. Turnaj svojou 
účasťou obohatilo taktiež 
niekoľko desiatok prvo-
ligových futbalistov, ako 
aj reprezentantov SR ako 
Stanislav Lobotka, Samuel 
Slovák, Jaroslav Hrabal, Sa-
muel Štefánik, atď. Ozdobou 
turnaja boli v  poslednom 
ročníku aj zahraniční hráči, 
ako napr. Valdemar De Sil-

va, Viktor Martin De Suaza, 
Weslei Dos Santos z Brazí-
lie, či Srbská posila Dragan 
Gvozdenovič.

Už tradične býva počas 
turnaja vykonaná zbierka 
s názvom Minca pre choré 
deti, ktorej výťažok je kaž-
doročne venovaný na chari-
tatívne účely spravidla Det-
skej onkologickej Fakultnej 
nemocnici v Bratislave. Do-
posiaľ sa vyzbieralo a odo-
slalo do  DFNsP Bratislava 
vyše 6 000 eur. V roku 2017 
bol výťažok z akcie vo výške 
500 eur použitý aj na zakú-
penie diagnostického prí-

stroja pre NsP v Bánovciach 
n/B. V  roku 2019 taktiež 
pozostalým hromadnej tra-
gickej dopravnej nehody 
v kraji Nitra.

27. ročník amatérskeho 
halového minifutbalového 
turnaja o „Putovný pohár 

SO a Pohár primátora BN“ 
sa uskutoční dňa 26. decem-
bra 2022 v  športovej hale 
Bánovce n/B. v čase 09.00-
20.00 h. Predkolo turnaja 
dňa 20.-22.12. 2022 (ponde-
lok-streda) v čase od 19.30-
21.30 h. Štartovné vo výške 

30 eur je potrebné uhradiť 
na rozlosovaní turnaja dňa 
17. decembra 2022. Propo-
zície a informácie k turnaju 
nájdu záujemcovia na: www.
slovenskyorolmiezgovce.sk 
alebo obecmiezgovce.sk.
Miloš Šagát, riaditeľ turnaja

Vianočný minifutbalový turnaj v roku 2019Vianočný minifutbalový turnaj v roku 2019

Ženský futbal: Nespokojnosť s rozhodcami
WU19 MFK Dukla Banská 
Bystrica : GFC regionálna 

akadémia 5:5 (3:3)
Mladé futbalistky z Bá-

noviec nad Bebravou odo-
hrali svoj ďalší ligový zá-
pas na  krásnom štadióne 
v Radvani. Od prvej minúty 
sa pustili do domácich hrá-
čok s odhodlaním vsietiť gól 
a vnútiť domácim hráčkam 
svoju hru. Po prvých nevyu-
žitých šanciach zobrala zod-
povednosť na  svoje plecia 
Červená a v 9. minúte otvo-
rila skóre zápasu. Nepozor-
nosť v obrane hráčok GFC 
využila už o minútu neskôr 
domáca Mazúchová a bolo 
vyrovnané 1:1. Zverenkyne 
trénera Gajdoša sa znova 
pustili do útočenia a už v 16. 
minúte znova vsietila gól 
Červená. Spoza pokutového 
územia zvýšila naše vede-

nie na 1:3 Machová a o pár 
sekúnd neskôr pridala svoj 
tretí gól v zápase Červená. 
A  tu sa začali diať na  ih-
risku zvláštne veci. Páni 
rozhodcovia sa po  dlhšom 
čase a  vzájomnej diskusii 
rozhodli, že gól bol dosiah-
nutý z  postavenia mimo 
hry, ktorý videli asi iba oni. 
Hráčky GFC to vyviedlo 
z rytmu, čo znižujúcim gó-
lom na 2:3 využila domáca 
Mazúchová. O presnom zá-
sahu zo štandardnej situácie 
rozhodli páni rozhodcovia. 
Následne prišiel boj hostiek 
so zástavkou postranných 
rozhodcov a píšťalkou hlav-
ného rozhodcu, nie s hráč-
kami súpera, nad ktorými 
jasne dominovali. Po  pol-
hodine hry odpískal hlavný 
rozhodca ďalší „vymyslený“ 
priamy kop, ktorý brankár-

ka Žoldošová vyrazila pred 
seba, aby loptu do siete re-
gionálnej akadémie dorazila 
domáca hráčka Gajdošiko-
vá (3:3). Všetci v areáli šta-
dióna videli hráčku v  po-
stavení mimo hry, iba páni 
rozhodcovia sa rozhodli, že 
gól bol regulárny. Nervóz-
ny záver prvého polčasu už 
gól nepriniesol. Do druhé-
ho polčasu vstúpili hráčky 
GFC so zmenou rozosta-
venia a  snahou ísť znovu 

do vedenia. Štyri útočníčky 
zamestnávali celú obranu 
domácich a už v 42. minúte 
Tomanová zakončila pek-
nú akciu Machovej gólom 
na 3:4. Źiaľ, po ďalšej štan-
dardnej situácii domácich, 
skórovala Mazúchová 4:4. 
Dievčatá GFC bojovali ďalej 
proti nepriazni rozhodcov, 
túžili zvíťaziť a v 57. minú-
te Mattová využila nedoro-
zumenie v domácej obrane 
a GFC išli znovu do vedenia 

4:5. V ďalších minútach sa 
odvíjala hra medzi šestnást-
kami, kde domáce hráčky 
mali výhodu priamych ko-
pov, rohových kopov, asi aj 
všetkých autových hodov. 
Každú hernú situáciu, kaž-
dý boj o loptu, rozhodcovia 
prisúdili domácim. Keď už 
hostky uverili, že proti všet-
kému dokážu ťažký zápas 
vyhrať, prišla 79. minúta 
a ďalší priamy kop z hranice 
pokutového územia, ktorý 
premenila domáca Mazú-
chová (5:5) a následne roz-
hodcovia ukončili zápas.

Hodnotenie zápasu tré-
nerom Gajdošom (GFC re-
gionálna akadémia): „Ani 
sám neviem, ako by som 
dnešný zápas zhodnotil. 
Dievčatám snahu a  bojov-
nosť uprieť nemôžem. Určite 
niektoré herné situácie v zá-

pase sme mohli riešiť inak, 
ustrážiť si víťazstvo, ale toto 
sú 15-17 ročné deti a tie veci, 
ktoré sa zámerne diali na ih-
risku by rozhodili aj dospe-
lých!!! Najviac asi bolia tie 
slzy dievčat v kabíne po zá-
pase. Skúsime sa dať dokopy 
a zvládnuť posledné kolo je-
sennej časti.“

9. kolo: 1. LD WU19 
MFK Dukla Banská Bystrica 
: GFC regionálna akadémia 
5:5 (3:3) Góly: 10‘,20‘,46‘,79‘ 
Mazúchová, 30‘ Gajdoši-
ková, 9‘ a 16‘ Červená, 19‘ 
Machová, 42‘ Tomanová 
M, 57‘ Mattová. Zostava:
Žoldošová-Tomanová I., 
Dianová ©, Beňová, Balá-
žová (74´ Vatrsková), Ma-
chová, Tomanová M.(74´ 
Lipárová), Červená, Širko-
vá, Mattová, Kováčiková 
(41´ Balážiková).  (pd, aj)

Brankárka Garaiová
hviezdou stretnutia 

Sokol Bánovce – Zlatná 
na Ostrove 19:30 (11:17)

P r v á  h á d z a n á r s k a 
liga žien mala cez víkend 
na  programe 5 stretnutí. 
V šlágri kola sme na domácej 
palubovke hostili lídra tabuľ-
ky, Zlatnú na Ostrove. V pria-
mom súboji o priebežnú prvú 
priečku doplatili dievčatá tré-
nera Makýša na  nepremie-
ňanie gólových príležitostí aj 
z vyložených pozícií, na čom 
nesie zásluhu aj brankárka 
Emese Garaiová. 

Hostky mali výborný 
vstup do stretnutia, keď v po-
lovici 9. minúty viedli 1:4. 
Vzápätí naše dievčatá spres-
nili koncovku a na začiatku 
12. minúty znížili na  3:4. 
Zlatná odpovedala šnúrou 

štyroch gólov, po ktorej išli 
v 15. minúte do vedenia 3:8. 
Aj o päť minúť neskôr, po za-
končení Fialy, viedli hostky 
päťgólovým rozdielom 6:11. 
Galkovej s Rácikovou sa síce 
podarilo znížiť na  8:11, no 
vzápätí hostky ukázali kva-
litu v zakončení a vypraco-
vali si sedemgólové vedenie 
10:17. Dve sekundy pred 
vypršaním úvodného dej-
stva Galková upravila stav 
stretnutia na 11:17. V prvej 
desaťminútovke druhého 
polčasu zahodili domáce há-
dzanárky tretiu sedmičku, no 
i  napriek ďalším spáleným 
príležitostiam sa po zakon-
čení Magdalény Bežovej do-
tiahli na rozdiel štyroch gólov 
14:18. O  osude zápasu roz-

hodli hostky šnúrou piatich 
gólov, ktorú v  polovici 51. 
minúty uzavrela Horváthová 
prepísaním skóre na  14:23. 
Nasledujúca štvorminútová 
pasáž patrila našim dievča-
tám. Tie priebežný stav sko-
rigovali na  17:24, ale Zlat-
nianky v rozpätí troch minút 
odpovedali piatimi gólmi 
v rade a o víťazovi už nebolo 
pochýb. V závere sme už len 
skorigovali vysokú prehru 
na konečných 19:30. 

HK SOKOL: A. Bežová, 
N. Mikušová – I. Michalič-
ková 1, Z. Galková 7/3, Ch. 
Aujeská, D. Krajčíková, M. 
Bežová 3, M. Šipláková, E. 
Žáčiková 5, J. Líšková, A. Rá-
ciková 3, L. Ďuračková, tré-
ner: R. Makýš.  (mp, aj)

Extraligista vďačný za víťazstvo

Bánovská halová futbalová liga

Orion Bánovce nad 
Bebravou - FTVŠ Bratislava 

5:7 (1:2)
Po  dlhom čase sa futsal 

opäť vrátil do Bánoviec. A to 
zásluhou hráčov Orionu, 
ktorí v  sobotu 3.decembra, 
v  rámci prvého kola Slo-
venského pohára, privítali 
v mestskej športovej hale ex-

traligistu z Bratislavy. V pr-
vom polčase boli hostia jed-
noznačne lepší, ťažili najmä 
z väčšej zohratosti z futsalovej 
extraligy. I preto prvý polčas 
skončil v  ich prospech 1:2. 
Po  zmene strán sa družina 
okolo kapitána Ondreja Škor-
ca vypla k dobrému výkonu 
a na ihrisku bola jednoznač-

ne lepším tímom. Napriek 
lacným chybám, inkasova-
ným gólom a štvorgólovému 
manku bojovali hráči Orio-
nu až do  konca 40. minúty 
a odmenou za snahu im bolo 
zníženie na 5:7. Naši futsalis-
ti napriek prehre ukázali, že 
dokážu potrápiť aj extraligové 
mužstvá.  (oš, aj)

Po  dvoch týždňoch sa 
v mestskej športovej hale po-
kračovalo v  17. ročníku Bá-
novskej halovej futbalovej ligy. 
Ponúkame výsledkový servis 
druhého kola ako i program 
tretieho. VÝSLEDKY 2. 
KOLA: Joga Bonito – Huracán 
1:3 (1:2), R. Mrocek – J. Laco 2, 
J. Mikula. BEPE AUTO Horné 
Ozorovce – TJ Sokol Biskupice 

1:11 (0:4), M. Janáč – J. Pavlík 
2, D. Smolka 2, M. Čukan 2, A. 
Jurkovič 2, F. Beňo, E. Kmeťo, 
L. Grunta. La Brazília – Ka-
moši 0:0. Dream Team – ZŤP 
Divočáci 5:8 (3:5), E. Koligyer 
3, A. Kováčik 2 – D. Malec 2, 
F. Malec, F. Krajčírik, D. Lo-
botka, S. Krchník, M. Matúš, 
Š. Marušek. El Fuňo – Mufuza 
4:3 (4:1), H. Kyselica, S. Mikloš, 

S. Turoň, S. Jakub – M. Pisár 
2, vlastný gól. PROGRAM 3. 
KOLA – 11.12. o 15 h: Hura-
cán – Mufuza, o 16 h: TJ Sokol 
Biskupice – La Brazília, o 17 
h: BEPE AUTO Horné Ozo-
rovce – El Fuňo, o 18 h: ZŤP 
Divočáci – Joga Bonito, o 19 h: 
Kamoši – Dream Team (Mest-
ská športová hala v Bánovciach 
n/B.).  (sm, aj)
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na facebooku 

 Predám 1 - izbový byt v BN, tel. kontakt 0915 702 177.
 Predám rašelinové brikety na  kúrenie a  uhlie. 
Tel. 0948 343 530.
 Predám tohtoročné lúpané VLAŠSKÉ ORECHY 
z novej úrody. Cena: 8,50 €/kg. Doveziem priamo k Vám 
domov na adresu. Orechy si môžete pozrieť a ochutnať 
pred prevzatím. Minimálne množstvo 10 kg. Telefón/ 
SMS. 0940 539 565.
 Predám sušené hríby zmes, 4 litrový pohár 35€. 
Tel. 0915 368 157.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

„Tento projekt sa uskutočnil vďa-
ka finančnej podpore Nadácie 
Slovenskej sporiteľne” v obci Veľ-
ké Chlievany, pred budovou obec-
ného úradu (1) o  rozlohe 159 m² 
so zameraním sa na  zmiernenie 
nepriaznivých vplyvov klimatic-
kých zmien s podporou obehového 
hospodárstva využitím recyklova-
ných materiálov z odpadov a pro-
tipovodňového opatrenia. Týmto 
inovatívnym projektom na parcele 
č. 205 vo vlastníctve obce (1) pred 
budovou obecného úradu sme na-
hradili nepriepustné povrchy spô-
sobujúce pri zrážkach zaplavovanie 
za priepustné, a to retenčnou spev-
nenou plochou o rozlohe 145 m² so 
vsakovacou schopnosťou v zložení: 
- plastový raster vyrobený recyklá-
ciou plastov ECORASTER BLOXX

s  dlažbou, pod tým vyrovnávacia 
drenážna vrstva zhutnená štrkodr-
va, vsakovacia doska SENIZOL 
GREEN (ohybné, pružné izolačné 
a retenčné dosky slúžiace na zachy-
távanie a  udržanie vody v  mieste 
uloženia vyrobené z recyklovaných 
textilných vlákien), protiropná geo-
textília a geotextília, ďalej vsakova-
cia VEGETAČNÁ ZÓNA o rozlohe 
14 m² s  rastlinami zvýšenej vlh-
kosti v daždivom počasí v zložení 
echinacea purpurea, deschampsia 
caespitosa, anemone hupehensis, 
geranium cinereum, coreopsis ver-
ticillata, panicum virgatum - vzni-
kol systém, ktorý už zadržiava 

dažďové vody z  priľahlých plôch 
komunikácií od  križovatky hlav-
nej cesty smer Dvorec, miestnej 
komunikácie vedúcej k Základnej 
škole s  materskou školou Dvorec 
smerom k potoku Inovec a násled-
ne odparovaním ich vracia späť 
do ovzdušia. Naša samospráva kla-
die dôraz na životné prostredie so 
zlepšením mikroklímy, znížením 
uhlíkovej stopy, podporou biodiver-
zity a z toho dôvodu dala vypracovať 
projektovú dokumentáciu na  od-
bornej úrovni fi rme PROGRESING 
- inžinierska a projekčná činnosť aj 
pre vodné diela - autorizovanému 
stavebnému inžinierovi Petrovi Re-
islovi, ktorý ju podložil hydrotech-
nickými výpočtami. Podklady pre 
projektovú dokumentáciu dodali: 
firma GEOKO Ing.  Július Kováč, 

ktorý vypracoval geodetické zamera-
nie k určeniu polohopisu a výškopisu 
parcely č. 205 a pre vegetačnú zónu 
záhradná architektka Ing. Ivana Šú-
ňová členka DHZ Veľké Chlievany. 
Na základe projektovej dokumen-
tácie bolo zhotovené vodozádržné 
opatrenie s  vegetačnou zónou (1) 
firmou POH s.r.o. registrovaným 
sociálnym podnikom. Všetkým, 
ktorí sa podieľali na realizácii pro-
jektu vyslovujeme poďakovanie, ale
hlavne Nadácii Slovenskej spori-

teľne, ktorá podporila inovatívny 
projekt „Vodozádržné opatrenie 
s vegetačnou zónou” v obci Veľké 
Chlievany sumou 15 000 € v gran-
tovom programe Pre budúcnosť, 
lebo jej záleží na budúcnosti a pro-
sperite Slovenska a jeho obyvateľov. 
(https : / / www . slsp . sk / sk / nada-
cia / granty - a - partnerstva / gran-
tovy - program - pre - buducnost)

Bc. Zuzana Flórová
 starostka obce Veľké Chlievany

Projekt „Vodozádržné opatrenie s vegetačnou zónou”

Platená inzercia

PredPred
PoPo

1
DD

Film Naslepo v Ži:ve
FK Kassandra pre-

mieta vo štvrtok 15. de-
cembra o 19.00 h v Žive 
- film Naslepo, s vianoč-
nou tombolou. Film je 

prekvapenie, iba Anton 
vie, čo sa bude premietať. 
Každý, kto prinesie niečo 
do tomboly, neplatí vstup-
né.  (r)

Materské centrum Anjelikovo 
oslávilo 15. narodeniny

Materské centrum Anjeli-
kovo vzniklo v roku 2007 ako 
občianske združenie fungujú-
ce na princípe dobrovoľnosti 
a  svojpomoci. O jeho zalo-
ženie sa postarali tri aktívne 
mamičky, konateľky Renáta 
Lukáčová, Anita Kardum 
a  Zuzana Rydziová s veľkou 
podporou ich rodín, priate-
ľov, priaznivcov, sponzorov 
a mesta Bánovce nad Bebra-
vou, ktoré poskytlo priestory v 
areáli Materskej školy na Rad-
linského ulici, kde centrum 
sídli dodnes. Pred pár rokmi 
odovzdala svoje žezlo konateľ-
ky Anita Kardum dlhoročnej 
aktívnej mamičke Zuzane Mi-
šíkovej, ktorá naďalej pomáha 
s organizáciou a chodom cen-
tra, aj popri zamestnaní.

Na oslavu 15. výročia 
Anjelikova, ktorá sa konala 
vo štvrtok 1. decembra 2022 
v  jeho priestoroch prijal po-
zvanie primátor Róbert Gaš-
parík, poslankyne mestského 
zastupiteľstva, a samozrejme, 
nechýbali ani mamičky, ktoré 
Anjelikovo prišli navštíviť so 
svojimi ratolesťami. Po ta-
nečnom vystúpení detí z MŠ 
Radlinského, ktoré si pod 
vedením svojich učiteliek 
pripravili na oslavu malý kul-
túrny program, sa prítomným 
prihovorila slávnostným prí-
hovorom Zuzana Rydziová. 
Priblížila vznik a históriu cen-
tra, poďakovala všetkým ma-
mičkám, ktoré sa podieľali na 
realizácii pestrej palety aktivít 

(karneval, Míľa pre mamu, 
Mikuláš, Tekvičkový večierok, 
burza ošatenia, laktačné po-
radne, cvičenie na fitloptách 
a mnohé ďalšie), ale aj na bež-
nom chode Anjelikova počas 
celých 15 rokov. Poďakovanie 

patrilo aj vedeniu mesta. Na-
sledoval príhovor poslankyne 
mestského zastupiteľstva a po-
slankyne TSK Rudolfy Novot-
nej, ktorá vyzdvihla obrovský 
význam materského centra, a 

zároveň, ako poďakovanie za 
dlhoročnú prácu odovzdala 
vedeniu Anjelikova Ďakovný 
list. Prítomným sa prihovoril 
aj primátor Róbert Gašpa-
rík, ktorý poprial Anjelikovu 
veľa ďalších rokov realizácie 

zmysluplných aktivít venova-
ných najmä mamičkám, rodi-
čom a ich deťom. Na oslavu 
15. narodenín Anjelikova sa 
podarilo aktívnym členkám, 
vypátrať vôbec prvú návštev-

níčku materského centra, bola 
ňou vtedy jednoročná Eliška 
s maminou, obe prišli na aj na 
štvrtkovú oslavu. Eliška už ako 
15-ročná symbolicky sfúkla 
sviečky na narodeninovej tor-
te. Počas oslavy boli pre deti 
pripravené tvorivé aktivity, 
mohli si vyzdobiť medovníčky 
či nadizajnovať vlastné tričko, 
alebo sa pohrať v herni. 

Keďže som sa počas mater-
skej aj rodičovskej dovolenky 
podieľala na viacerých činnos-
tiach Anjelikova, ako aktívna 
členka, bola to pre mňa osla-
va plná krásnych spomienok, 
nostalgie a príjemného pocitu 
zo stretnutia so súčasnými aj 
bývalými aktívnymi mamič-
kami, s ktorými sme spoločne 
zdieľali svoje strasti, ale najmä 
radosti počas prvých rôčkov 
života našich ratolestí.

Výzva pre nové mamičky
Chcete spoznať nových 

ľudí, podeliť sa o svoje skú-
senosti, potrebujete sa pora-
diť a vyrozprávať zo svojich 
problémov, ak si chcete od-
dýchnuť v príjemnej atmo-
sfére či chcete posmeliť svoje 
dieťatko v komunikácii s ro-
vesníkmi, ak máte pocit, že 
by ste dokázali prispieť dob-
rým nápadom v rámci nášho 
materského centra, ste u nás 
srdečne vítané! Viac infor-
mácií: 0944 306 748 (počas 
otváracích hodín), FB: Ma-
terské centrum Anjelikovo, 
mcanjelikovo.webnode.sk

Text a foto: Lenka Karasová

Materská dovolenka nemusí byť len stereotypným kolobehom činností v domácnosti a okolo bá-
bätka. Svoj každodenný program môžu rodičia spestriť sebe aj dieťatku návštevou materského 

centra, a ak majú potrebu sebarealizácie, môžu sa v ňom stať aktívnymi členmi a naplno realizovať svo-
je aktivity aj pre ostatných rodičov s deťmi. Nie v každom meste majú materské centrum, v Bánovciach 
však máme to šťastie, že tu máme MC Anjelikovo, ktoré minulý týždeň oslávilo už 15. narodeniny.

Zľava: S. Rydzi, Z. Rydziová, A. Kardum, R. Lukáčová, 
Ľ. Lukáč a Z. Mišíková
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týždenník občanov
mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

občianska
riadková inzercia

SMS

Viac info a cenník: 
www.kulturabn.sk/
riadkova-inzercia

SMS platbu (BNN, ALL) aktuálne 
nie je možné uskutočniť prostredníctvom 

mobilného operátora O2 (Tesco mobile a Radosť)

0948 297 151
obchod@kulturabn.sk

SMS platbu sprostredkuje spoločnosť KOVALMEDIA

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Strechy, krovy, montáž, výmena, plechové, škridľové, 
hydroizolácie zatekajúcich striech, výmena rín, zateplenie 
domov, nátery brizolitových fasád. Tel. č.: 0948 107 877.

OPRAVA CHLADNIČIEK. Diagnostika zdarma, výkup 
a predaj renovovaných. Ponuka fb.com/ppelektronika 
0944 070 007.

Opravy, údržby a obnovy starších domov, výmena 
korýtok, oplechovania komínov, krajové a záveterné 
lišty, výmena rín, klampiarske práce, ohýbanie ple-
chov. Tel. č.: 0944 091 085.


